
  P R O T O K Ó Ł   NR  VI/2015 

z posiedzenia sesji Rady Gminy KROŚCIENKO WYŻNE 

sporządzony w dniu 28 maja 2015 roku 

 
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1300 z przerwą 15-minutową w godz. 1400– 1415 i trwało 

do godz. 1600. 

 

 

Siedzibą posiedzenia była sala narad Urzędu Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Obecni radni wg załączonej listy obecności. Obecnych 15 radnych (wszyscy obecni). 

 
W posiedzeniu uczestniczyli także: 

      - Jan Omachel 

      - Alicja Fejkiel-Guzik 

      - Grażyna Rugiełło 

      - Lucyna Liput 

      - Rafał Przymusiński 

      - Tomasz Marosz 

 

      - Anita Fal 

      - Marek Aftanas 
 

(lista obecności w załączeniu) 

 - Wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

- Zastępca Wójta Gminy Krościenko Wyżne, 

- Skarbnik Gminy Krościenko Wyżne, 

- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, 

- Kierownik Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji, 

- Dyrektor Samodzielnego Publicznego Gminnego  Zakładu 

Opieki Zdrowotnej, 

- Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej, 

- Dyrektor Publicznego Gimnazjum im. Pokolenia Kolumbów. 

 

 

 Wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

 

 

Proponowany porządek obrad:  
 

1. Otwarcie obrad.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Krościenku 

Wyżnym za 2014 rok. 

6. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji 

w Krościenku Wyżnym za 2014 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Gminnej Biblioteki Publicznej w Krościenku Wyżnym za 2014 rok. 

8. Przyjęcie oceny zasobów pomocy społecznej na rok 2014 dla gminy Krościenko 

Wyżne. 

9. Informacja Wójta Gminy za okres międzysesyjny o realizacji wniosków  

i uchwał oraz wydanych zarządzeniach. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia medalu okolicznościowego  

z okazji jubileuszu 20-lecia utworzenia Gminy Krościenko Wyżne. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Gminy Krościenko 

Wyżne. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia dyrektorów szkół do załatwiania 

indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej. 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne 

na 2015 rok. 

14. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania. 

15. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. 1. 

 Rozpoczynając VI w kadencji sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne Przewodniczący 

Rady – Antoni Dębiec otworzył obrady, powitał wszystkich radnych oraz obecnych  

na posiedzeniu. 

 

Ad. 2. 

 W drugim punkcie proponowanego porządku obrad prowadzący posiedzenie – Antoni 

Dębiec na podstawie listy obecności stwierdził, że na sesji można podejmować prawomocne 

uchwały oraz rozstrzygnięcia, bowiem na obecną chwilę w sesji uczestniczy 14 radnych Gminy 

Krościenko Wyżne. Uzupełniając wyjaśnił, że radny Paweł Lorens spóźni się, a jego spóźnienie 

zostało zgłoszone i usprawiedliwione. 
 

Ad. 3. 

 Następnie przystąpiono do przyjęcia proponowanego porządku obrad. 
 

Wójt Gminy złożył wniosek o zmianę proponowanego porządku obrad, tj. aby: 

1. po pkt 13 w brzmieniu: „Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy 

Krościenko Wyżne na 2015 rok” wprowadzić pkt 14-16 w brzmieniu: 
 

„14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w trybie 

bezprzetargowym części nieruchomości gruntowych.” 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że podjęcie ww. uchwały wiąże się ze zmianą wcześniej 

podjętej przez Radę uchwały NR V/29/2015 z dnia 31 marca 2015 r., dotyczącej wyrażenia 

zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym części nieruchomości gruntowych. Wójt 

poinformował także, że wnioskowane zmiany są wynikiem zastrzeżeń organu nadzoru 

prawnego wojewody, który w zakresie § 2 uchwały z dnia 31 marca 2015 r. dotyczącego 

obciążenia nabywającego kosztami związanymi ze zbyciem przedmiotowych nieruchomości 

wskazał, że w zakresie tego paragrafu Rada Gminy przekroczyła swoje kompetencje ustalając 

i nakładając na osoby trzecie obowiązek ponoszenia kosztów związanych z przygotowaniem 

nieruchomości do sprzedaży. Ponadto w treści uchwały nie oznaczono szczegółowo 

nieruchomości przyległych, których warunki zagospodarowania mają poprawić sprzedawane 

działki. Wobec tego wniosek w zakresie wprowadzenia do porządku obrad projektu stosownej 

uchwały zakłada wprowadzenie w miejsce zapisów § 2 uchwały NR V/29/2015 dokładnego 

oznaczenia nieruchomości przyległych, których warunki zagospodarowania mają poprawić 

sprzedawane działki.  
 

„15. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały własnej Nr V/30/2015 z dnia 31 marca 

2015 r. w sprawie odpłatnego przejęcia odcinka sieci kanalizacyjnej zlokalizowanej na działce 

o numerze ewidencyjnym 2184, obręb geodezyjny Krościenko Wyżne.” 
 

16. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały własnej Nr V/31/2015 z dnia 31 marca 

2015 r. w sprawie odpłatnego przejęcia odcinka sieci kanalizacyjnej zlokalizowanej  

na działkach o numerach ewidencyjnych: 3051/2, 3048, 3044/1, 3044/2, obręb geodezyjny 

Krościenko Wyżne.” 
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Wójt Gminy – Jan Omachel objaśnił, że uchylenie ww. uchwał związane jest z sygnalizacją  

o zastrzeżeniach organu nadzoru prawnego wojewody, który stwierdził, że warunki 

przekazania urządzeń kanalizacyjnych oraz rozliczenia powinna określać umowa 

cywilnoprawna zawarta między stronami. Umowa taka zawierana jest przez organ 

wykonawczy gminy, który samodzielnie podejmuje decyzje w zakresie tego rodzaju nabycia. 

W związku z powyższym zasadne jest uchylenie ww. uchwał.  

 

2. dotychczasowe pkt 14-15 realizować jako pkt 17-18. 

 

Wobec braku innych wniosków do proponowanego porządku obrad przystąpiono  

do przegłosowania złożonych wniosków tj.:  

 

1) wprowadzenia pkt 14 w brzmieniu: „14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym części nieruchomości 

gruntowych.” 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ww. wniosek został przyjęty. 

 

2) wprowadzenia pkt 15 w brzmieniu: „15. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia 

uchwały własnej Nr V/30/2015 z dnia 31 marca 2015 r. w sprawie odpłatnego przejęcia 

odcinka sieci kanalizacyjnej zlokalizowanej na działce o numerze ewidencyjnym 2184, 

obręb geodezyjny Krościenko Wyżne.” 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ww. wniosek został przyjęty. 

 

3) wprowadzenia pkt 16 w brzmieniu: „16. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia 

uchwały własnej Nr V/31/2015 z dnia 31 marca 2015 r. w sprawie odpłatnego przejęcia 

odcinka sieci kanalizacyjnej zlokalizowanej na działkach o numerach ewidencyjnych: 

3051/2, 3048, 3044/1, 3044/2, obręb geodezyjny Krościenko Wyżne.” 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 
 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ww. wniosek został przyjęty. 
 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do przegłosowania porządku obrad wraz  

ze zmianami. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
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wobec czego przyjęto porządek obrad VI Sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne  

w następującym brzmieniu: 
 

1. Otwarcie obrad.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Krościenku 

Wyżnym za 2014 rok. 

6. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji 

w Krościenku Wyżnym za 2014 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 

Gminnej Biblioteki Publicznej w Krościenku Wyżnym za 2014 rok. 

8. Przyjęcie oceny zasobów pomocy społecznej na rok 2014 dla gminy Krościenko 

Wyżne. 

9. Informacja Wójta Gminy za okres międzysesyjny o realizacji wniosków  

i uchwał oraz wydanych zarządzeniach. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia medalu okolicznościowego  

z okazji jubileuszu 20-lecia utworzenia Gminy Krościenko Wyżne. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Gminy Krościenko 

Wyżne. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia dyrektorów szkół do załatwiania 

indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne 

na 2015 rok. 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w trybie 

bezprzetargowym części nieruchomości gruntowych. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały własnej Nr V/30/2015 z dnia 31 marca 

2015 r. w sprawie odpłatnego przejęcia odcinka sieci kanalizacyjnej zlokalizowanej  

na działce o numerze ewidencyjnym 2184, obręb geodezyjny Krościenko Wyżne. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały własnej Nr V/31/2015 z dnia 31 marca 

2015 r. w sprawie odpłatnego przejęcia odcinka sieci kanalizacyjnej zlokalizowanej  

na działkach o numerach ewidencyjnych: 3051/2, 3048, 3044/1, 3044/2, obręb 

geodezyjny Krościenko Wyżne. 

17. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania. 

18. Zamknięcie sesji. 
 

Ad. 4. 

 W punkcie czwartym porządku obrad przystąpiono do przyjęcia protokołu  

z poprzedniej sesji. 
 

Radni nie zgłosili wniosków i uwag do protokołu NR V/2015 z V sesji Rady Gminy Krościenko 

Wyżne z dnia 31 marca 2015 r., wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec 

zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

w związku z powyższym Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła PROTOKÓŁ NR V/2015 

z V Sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne z dnia 31 marca 2015 r. 
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Następnie Przewodniczący Rady udzielił głosu Panu Markowi Aftanasowi - Dyrektorowi 

Publicznemu Gimnazjum. 

 

Dyrektor Publicznego Gimnazjum – Marek Aftanas przypomniał, że jego ostatni pobyt na sesji 

Rady Gminy związany z przyjaznym dla Publicznego Gimnazjum wydarzeniem dotyczył 

nadania imienia i ustanowienia sztandaru szkoły. W związku z tym, aby wydarzeniu temu nadać 

uroczysty charakter Dyrektor zaprosił radnych na uroczystości nadania imienia i sztandaru 

Publicznemu Gimnazjum, które odbędą się w dniu 17 czerwca 2015 r. o godz. 10:00. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec w imieniu Rady Gminy podziękował za wystosowane 

zaproszenia. 

 

Ad. 5. 

Następnie przystąpiono do realizacji punktu w brzmieniu: „Podjęcie uchwały  

w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego 

Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym za 2014 rok.” 

 

Dyrektor Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej – Tomasz 

Marosz przedstawił sprawozdanie, stanowiące integralną część projektu uchwały (projekt 

uchwały w załączeniu). Dyrektor poinformował, że Samodzielny Publiczny Gminny Zakład 

Opieki Zdrowotnej osiągnął w 2014 roku przychody w wysokości 797 487 95 zł., przy czym 

koszty działalności sumarycznie wyniosły 782 359 88 zł., co z kolei przełożyło się na uzyskanie 

dodatniego wyniku finansowego w postaci zysku w wysokości 16 548, 36 zł. Wyjaśnił również, 

że wynik ten pozwala na prowadzenie bieżącej działalności Ośrodka Zdrowia, w tym pozwala 

na dokonanie drobnych remontów. Odnosząc się do planowanych inwestycji zaznaczył,  

że część z tych inwestycji tj. elewacja budynku została już wykonana, przy współudziale 

środków pochodzących z gminy oraz środków własnych. Równocześnie przypomniał,  

że przychód Ośrodka Zdrowia jest wynikiem kontraktu z Narodowym Funduszem Zdrowia. 

Nadmienił,  

iż na koszty działalności operacyjnej Ośrodka składają się m. in. amortyzacja, zużycie 

materiałów i energii, usługi obce, podatki i opłaty, wynagrodzenia, ubezpieczenia społeczne 

oraz inne koszty rodzajowe. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił Przewodniczących 

poszczególnych Komisji o przedstawienie opinii do sprawozdania. 

1) Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja na posiedzeniu w dniu 26 maja 2015 r. 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie); 

2) Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził, 

że Komisja na posiedzeniu w dniu 27 maja 2015 r. pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie); 

3) Przewodniczący Rady zaznaczył, że również Rada Społeczna działająca przy 

Samodzielnym Publicznym Gminnym Zakładzie Opieki Zdrowotnej na posiedzeniu  

w dniu 25 maja 2015 r. pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe sprawozdanie. 

 

Otwierając dyskusję nad sprawozdaniem, Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zapytał,  

o plany związane z działalnością Ośrodka Zdrowia. 
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Dyrektor Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej – Tomasz 

Marosz wyjaśnił, że głównym celem SPG ZOZ jest przede wszystkim poszerzenie działalności 

o rozwinięcie specjalistyki i otwarcie nowych poradni specjalistycznych. Dyrektor 

poinformował o planach w zakresie otwarcia nowych komórek w postaci poradni 

endokrynologicznej, kardiologicznej, laryngologicznej oraz otwarciu gabinetu do  

usg. Wyjaśnił, iż w głównej mierze działalność Ośrodka uzależnienia jest od uzyskania 

środków pochodzących z kontraktu od Narodowego Fundusz Zdrowia, a w obecnej chwili do 

połowy przyszłego roku umowy te zostały aneksowane. Uzupełnił, iż w połowie przyszłego 

roku zostanie ogłoszony nowy konkurs na podział środków w zakresie poradni 

specjalistycznych, a Ośrodek czyni w tym zakresie odpowiednie przygotowania. Dyrektor 

wtrącił, iż jest po wstępnych rozmowach i wstępnej akceptacji ze strony dwóch lekarzy  

tj. endokrynologa i kardiologa. Poinformował też, iż planuje zakup aparatu do usg, który jest 

potrzebny m. in. do specjalistyki. Wyjaśnił, iż na tego rodzaju aparacie endokrynolog w ramach 

poradni wykonywałby badania usg i tarczycy. Z kolei kardiolog mógłby wykonywać  

echo serca, lekarz podstawowej opieki zdrowotnej po odpowiednim przeszkoleniu mógłby 

wykonywać badania usg jamy brzusznej, a on sam usg tętnic szyjnych. Dopowiedział też,  

iż taki aparat spełnia kilka funkcji jednocześnie, stąd też potrzeba zainwestowania w taki sprzęt 

dla Ośrodka Zdrowia. Nadto rozszerzenie oferty Ośrodka skierowanej do mieszkańców 

wpłynie na przyciągnięcie mieszkańców niezadeklarowanych do niego. Poinformował,  

iż w chwili obecnej liczba zadeklarowanych pacjentów to około 3 200 osób, przy czym liczba 

mieszkańców gminy jest zdecydowanie większa. W związku z tym z pewnością takie działania 

pozytywnie wpłynęłyby na poprawienie wyniku finansowego placówki. Ponadto celem SPG 

ZOZ jest również otwarcie punktu lekarskiego w Pustynach, gdzie takie zapotrzebowanie 

występuje. Z tym związane jest także ubieganie się o akredytację dla szkolenia nowych lekarzy. 

W tej chwili doktor Ewa Gonet-Jurusik, która ostatnio zdobyła uprawnienia tj. specjalizację  

z medycyny rodzinnej, może szkolić inne osoby. Z pewnością osoba chętna do robienia 

specjalizacji mogłaby wspomóc działalność leczniczą Ośrodka swoją pracą. 

 

Pozostali radni nie zabrali głosu, wobec czego Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR VI/ 33 /2015  

w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Samodzielnego 

Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym za 2014 rok 
(uchwała w załączeniu). 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec, życząc powodzenia w dalszej pracy podziękował 

Dyrektorowi Tomaszowi Maroszowi za udzielone informacje. 

 

Ad. 6. 

Następnie przystąpiono do przyjęcia sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka 

Sportu i Rekreacji w Krościenku Wyżnym za 2014 rok. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Krościenku Wyżnym – Rafał 

Przymusiński zaprezentował przedmiotowe sprawozdanie (sprawozdanie w załączeniu). 

Kierownik GOSiR zaznaczył, że sprawozdanie to szczegółowo zostało omówione  

na posiedzeniach Komisji, wobec czego ograniczy się do przedstawienia najważniejszych 
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informacji z nim związanych. Przypomniał, że celem Ośrodka jest prowadzenie i propagowanie 

działań o charakterze sportowym i rekreacyjnym wśród dzieci, młodzieży i dorosłych, 

upowszechnianie i rozwój kultury fizycznej, organizowanie zawodów, promocja sportowego 

stylu życia oraz współpraca ze stowarzyszeniami i klubami sportowymi na terenie gminy. 

Kierownik GOSiR przedstawił informacje odnosząc się do punktów sprawozdania, takich jak: 

turnieje oraz zawody sportowe i rekreacyjne zorganizowane przy GOSiR, środki 

pozabudżetowe pozyskiwane na działalność GOSiR, udział w wyjazdowych turniejach 

sportowych pod opieką GOSiR, sekcje sportowe działające w GOSiR, kompleks boisk 

sportowych. Ponadto omówił zagadnienia finansowe związane z funkcjonowaniem Ośrodka 

oraz dokonał podsumowania jego działalności za 2014 rok.  

 

Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poprosił Przewodniczących poszczególnych 

Komisji o przedstawienie opinii do sprawozdania: 

1) radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie – 

oddano 5 głosy „za” (jednogłośnie), 

2) radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie – oddano 5 głosów „za” 

(jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji głos zabrał radny Bolesław Pudłowski, który odnosząc się do wstępu 

sprawozdania dotyczącego zapisu zobowiązującego kierownika GOSiR m. in. do 

współdziałania z klubami, stowarzyszeniami i związkami sportowymi zapytał, czy kierownik 

GOSiR może pełnić funkcję skarbnika stowarzyszenia jako osoba odpowiedzialna za budżet 

samorządowej jednostki organizacyjnej. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji – Rafał Przymusiński wyjaśnił, że nie widzi 

żadnego problemu, bowiem nie zna ustawy, która by to zabraniała. Dodał, iż uprawnienia te są 

wpisane m.in. w zakres posiadanych przez niego obowiązków. Poinformował, iż nigdy nie 

zgłaszał się, aby pełnić funkcje zarządcze w stowarzyszeniach, bowiem zawsze był o to 

proszony. Ponadto zaznaczył, że nie wyobraża sobie, aby odmówić, gdyż w naszej 

miejscowości działają 2 kluby i 2 stowarzyszenia. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec wtrącił, iż nie ma przeszkód natury prawnej, aby łączyć 

takie funkcje. 

 

W tym czasie do obrad dołączył radny Paweł Lorens. Od tej pory w sesji uczestniczyło  

15 radnych. 

 

Radny Bolesław Pudłowski odwołując się do zapisów sprawozdania dotyczących dopłacania 

przez GOSiR kwoty maksymalnie 100 zł do zakupu obuwia sportowego dla każdego 

zawodnika, zapytał komu się te pieniądze dopłaca i kto kupuje to obuwie, jeśli jest taka dopłata. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji – Rafał Przymusiński wyjaśnił, że dylemat 

występuje odnośnie chłopców, którzy są nowi i dopiero co rozpoczęli treningi. W związku  

z tym w porozumieniu z trenerem wspólnie ustalono, aby chłopcy ci pograli przynajmniej rok, 

aby uniknąć sytuacji, w której ktoś przychodzi do klubu, kupuje buty, po czym z niego 

odchodzi. W praktyce po tym czasie wszyscy młodzicy, juniorzy i trampkarze sami dokonują 

zakupu obuwia na GOSiR. Jeżeli kwota zakupu przekracza 100 zł., GOSiR zwraca jedynie  

tę kwotę, a pozostał koszt związany z zakupem obuwia pokrywa sam zawodnik. 



8 

 

 

Radny Bolesław Pudłowski poinformował, iż ze słyszenia wie, że młodzi chłopcy narzekają, 

że nie mają obuwia i nie mają pieniędzy na różne zawody. Ponadto odnosząc się do zapisów 

sprawozdania dotyczącego przygotowania na każdy trening i zawody czystego stroju 

zamiennego zapytał, czy kiedykolwiek w historii było tak, że zawodnicy wychodzili na murawę 

w brudnych czy niewypranych strojach.  

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji – Rafał Przymusiński odparł, że trudno jest 

wypowiedzieć się jak było wcześniej. 

 

Radny Bolesław Pudłowski zaznaczył, że zawsze stroje te były prane i czyste, zresztą robiono 

to czysto społecznie. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji – Rafał Przymusiński wyjaśnił, że zapis ten 

był jedynie intencją, aby uwidocznić sytuację skali prania i ilości ubrań, które niejednokrotnie 

jest ciężko wysuszyć. Uzupełniając wyjaśnił, że pranie robione jest dla trzech drużyn 

młodzieżowych oraz seniorów z Krościenka i Pustyn. 

 

Radny Bolesław Pudłowski odnosząc się do klasy trampkarzy poprosił o wytłumaczenie co to 

za klasa, bowiem ze sprawozdania wynika, że jest klasa okręgowa, A oraz B. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji – Rafał Przymusiński wyjaśnił, że klasa  

A trampkarzy to klasa stworzona przez Okręgowy Związek Piłki Nożnej. 

 

Radny Bolesław Pudłowski zapytał, czy to jest grupa, bowiem jak wynika z gazety Podkarpacie 

brak jest jakichkolwiek wyników z tej klasy rozgrywek. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji – Rafał Przymusiński wytłumaczył, że klasa 

ta publikowana jest na stronie internetowej Okręgowego Związku Piłki Nożnej, a trampkarze 

uczestniczą w oficjalnych rozgrywkach piłki nożnej. 

 

Radny Bolesław Pudłowski odwołując się do zapisów sprawozdania w zakresie odnoszącym 

się do sekcji tenisa stołowego zapytał, jak wygląda działalność tej sekcji, bowiem  

ze sprawozdania można odczytać wyłącznie sukcesy, bez odniesienia do działalności. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji – Rafał Przymusiński wytłumaczył,  

że w zakresie sekcji zatrudniony jest trener, a treningi odbywają się cztery razy w tygodniu. 

Poinformował też, że każdy z zespołów tenisa stołowego ma do rozegrania 16 kolejek w ramach 

ligi. Ponadto zawodnicy startują indywidualnie. 

 

Radny Bolesław Pudłowski dopytał kierownika, kto bierze pieniądze za wpisowe w ramach 

organizowanych zawodów w tenisa stołowego. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji – Rafał Przymusiński wyjaśnił, że każda 

sekcja sportowa ma podpisaną umowę. Dodał, że GOSiR jako jednostka samorządowa nie 

może występować w poszczególnych rozgrywkach, dlatego staruje klub. Sekcja tenisa 

przekazała całą odzież do GOSiR, w związku z tym w rozgrywkach występuje pod nazwą KTS 

GOSiR w Krościenku Wyżnym. Wpisowe dla zawodników młodzieżowych opłaca GOSiR, 

natomiast dla starszych zawodników opłaca klub w ramach środków własnych. 
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Radny Bolesław Pudłowski zapytał, jaka jest różnica pomiędzy delegacją sędziowską,  

a ekwiwalentem sędziowskim. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji – Rafał Przymusiński wytłumaczył,  

że ekwiwalent jest czymś stałym, a jego wysokość uzależniona jest od klasy rozrywkowej.  

Z kolei delegacja uzależniona jest od odległości, z której przyjeżdża sędzia prowadzący zawody 

sportowe. Obowiązek ten nakłada Okręgowy Związek Piłki Nożnej i nie można się od niego 

zwolnić. 

 

Radny Bolesław Pudłowski zwracając uwagę na koszty działalności w zakresie dość dużego 

zużycia energii elektrycznej dopytał, czy koszty te powstały i były płacone wspólnie  

z Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji – Rafał Przymusiński wytłumaczył,  

że de fakto za energię elektryczną płaci gmina.  

 

Radny Bolesław Pudłowski zaznaczył, że dawniej większość wydatków wykazanych  

w sprawozdaniu było robione czysto społecznie. Ponadto zauważył, że większość  

z organizowanych zawodów sportowo-rekreacyjnych corocznie się powtarza i nie ma nowych 

propozycji w tej kwestii, aby zachęcić i przyciągnąć większą liczbę osób. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji – Rafał Przymusiński poinformował,  

że w przypadku organizacji zawodów sportowych łatwiej jest namówić osobę, aby ponownie 

coś zasponsorowała. Kierownik zaznaczył, iż corocznie stara się, aby tego typu imprez było 

coraz więcej.  

 

Radny Bolesław Pudłowski podsunął, że dobrze byłoby zorganizować jakieś zawody sportowe 

pomiędzy gminami czy też sołectwami. 

 

W otwartej dyskusji nad sprawozdaniem pozostali radni nie zabrali głosu, w związku z czym 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymał się” od głosu 1 radny, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła sprawozdanie z działalności 

Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Krościenku Wyżnym za 2014 rok (sprawozdanie 

w załączeniu). 

 

Przewodniczący Rady podziękował Kierownikowi GOSiR za udzielone informacje. 

 

Ad. 7. 

 W kolejnym punkcie posiedzenia przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie 

zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Krościenku Wyżnym za 2014 rok. 

 

Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Krościenku Wyżnym – Anita Fal w formie 

prezentacji multimedialnej przedstawiła roczne sprawozdanie finansowe, stanowiące integralną 

część projektu uchwały (projekt uchwały w załączeniu). Wyjaśniła ona, że przedstawiona 
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prezentacja nierozerwalnie związana jest z działalnością realizowaną przez Bibliotekę. 

Dyrektor GBP stwierdziła, że: 

1) głównym celem Gminnej Biblioteki Publicznej jest gromadzenie, opracowanie, 

przechowywanie i ochrona materiałów bibliotecznych oraz obsługa użytkowników 

poprzez udostępnianie zbiorów. Priorytetem GBP jest otwarcie wypożyczalni, która 

czynna jest 40 godzin tygodniowo w Krościenku Wyżnym i 18 godzin w Pustynach; 

2) wśród dodatkowych przedsięwzięć realizowanych przez bibliotekę wymieniła m.in. 

zajęcia edukacyjne dla dzieci, zajęcia w czasie ferii i wakacji, różnego rodzaju 

spotkania, wystawy oraz zajęcia komputerowe; 

3) działalność podstawowa biblioteki, czyli udostępnianie książek odbywa się przez 

system komputerowy MAK+. W szczegółach wygląda to tak, że każda zakupiona 

książka musi być dokładnie opracowana i wprowadzona do systemu komputerowego. 

Następnie taka książka, już oprawiona i zaopatrzona w kod kreskowy wędruje do 

systemu, gdzie można sprawdzić jej dostępność lub ją zarezerwować. W ubiegłym roku, 

jak wynika ze sprawozdania, tych książek wpłynęło bardzo dużo; 

4) całkowicie odnowiono filię biblioteki w Pustynach. Ponadto w ubiegłym roku  

w Pustynach udało się zrealizować projekt utworzenia bezpłatnego punktu do Internetu. 

Dodatkowo w ramach zadania udało się wymienić wszystkie regały, krzesła, stoły oraz 

zakupiono 4 nowe zestawy komputerowe; 

5) organizowane są również zajęcia edukacyjne, w których uczestniczą przedszkolaki oraz 

dzieci szkolne. Zajęcia te mają na celu promocję książek oraz czytania. Nadto zajęcia 

te poruszają różne inne tematy dokładnie wyszczególnione w sprawozdaniu.  

W ubiegłym roku odbyło się 28 takich spotkań; 

6) od kilku lat, corocznie organizowane są dla dzieci zajęcia w czasie ferii zimowych.  

W ubiegłym roku frekwencja na tych zajęciach była bardzo wysoka.  

W 10 zorganizowanych zajęciach, wzięło udział 346 dzieci, czyli średnio 34 dzieci na 

jedno spotkanie. Jest to dobry przykład, że jednak taka oferta dla dzieci jest potrzebna. 

Podobnie z zajęciami w czasie wakacji. Takie zajęcia obejmują organizację gier, zabaw, 

konkursów czy zajęć plastycznych. Wspólnie staramy się, aby ta oferta była ciekawa  

i różnorodna; 

7) ważnym punktem działalności biblioteki są spotkania autorskie. W ubiegłym roku 

odbyło się kilka takich spotkań, m. in. udało zorganizować się spotkania z Panem 

Edwardem Marszałkiem, Panią Agnieszką Tyszką, Wojciechem Cesarzem i Katarzyną 

Terechowicz, Małgorzatą Liput, Małgorzatą Kaliszczuk i Anną Ziembą-Lonc. Wśród 

innych zorganizowanych spotkań wymienić należy m. in. warsztaty rękodzieła oraz 

spotkania z funkcjonariuszami służby celnej, a także z księdzem Janem Szpunarem 

połączone z wideokonferencją z ks. Franciszkiem Filarem; 

8) pod koniec ubiegłego roku wprowadzono nową ofertę dla seniorów naszej gminy. 

Oferta ta dotyczyła organizacji warsztatów komputerowych. Zainteresowanie takimi 

warsztatami było bardzo duże. Łącznie w trzech grupach w Krościenku zorganizowano 

32 zajęcia oraz 11 zajęć w grupie w Pustynach; 

9) ciekawą formą promocji są również organizowane wystawy rękodzieła. I tak np. w roku 

ubiegłym zorganizowano wystawę fotografii ks. Jana Szpunara, wystawę makiet 

Bolesława Pudłowskiego, wystawę kartek okolicznościowych Marii Fejkiel oraz filcu 

Bożeny Pelczar; 

10) łączny wymiar zatrudnienia na etatach bibliotekarskich to 2,5 etatu. W związku z tym 

cenimy współpracę ze szkołami, przedszkolami oraz stowarzyszeniem kulturalnym 

„Dębina” i młodzieżową radą gminy. Jeżeli chodzi o stowarzyszenia, w roku ubiegłym 

udało się zorganizować dwa wspólne spotkania tj. promocję wierszy trzech poetek  

z Krościenka oraz promocję tomiku wierszy Edwarda Marszałka „ Z głowa pełną lasu”; 
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11) wspólnie ze szkołą podstawową udało się w zeszłym roku zorganizować „Konkurs 

głośnego czytania”, który odbył się w bibliotece szkoły. Ponadto w szkolnej bibliotece 

zorganizowano lekcje biblioteczne, spotkania autorskie, turniej wiedzy o książce dla 

szkół oraz konkurs na tajemniczy ogród; 

12) jeśli chodzi o publiczne gimnazjum to zorganizowano m. in. inscenizację „Dziadów”, 

przygotowaną przez kółko teatralne dla klubu seniora, pasowanie na przyjaciela książki, 

konkurs recytatorski, turniej wiedzy o książce. Jednak najważniejszym działaniem było 

utworzenie wspólnej bazy. W porozumieniu z instytutem książki zrobiono pierwszy  

w Polsce gminny system bibliotek w ramach wspólnego systemu. W związku z tym 

nowatorskim pomysłem na serwerze biblioteki udostępniono katalog bibliotek 

szkolnych; 

13) wspólnie dążymy do rozszerzania naszej działalności, poprzez organizowanie coraz 

więcej nowych wydarzeń o charakterze kulturalnym. Z roku na rok rośnie liczba 

czytelników i odwiedzin pod względem korzystania z wypożyczalni i dostępu  

do sprzętu komputerowego. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił Przewodniczących 

poszczególnych Komisji o przedstawienie opinii do sprawozdania. 

1) Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – 

oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie); 

2) Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził, 

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” 

(jednogłośnie). 

 

Dopowiadając Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zauważył, że w ostatnim czasie bardzo 

dużo mówi się o wycofywaniu czytelnictwa z życia publicznego, tym samym coraz mniej osób 

czyta książki. W związku z tym wynik 84 osoby więcej, w stosunku do roku poprzedniego 

wydaje się bardzo dobrym wynikiem, jeżeli chodzi o naszą gminę. 

 

W otwartej dyskusji nad projektem uchwały radni nie zabrali głosu, w związku z czym 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR VI/ 34 /2015 w sprawie 

zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Krościenku Wyżnym za 2014 rok (sprawozdanie w załączeniu). 

 

Ad. 8. 

Następnie przystąpiono do przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej na rok 2014 

dla Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krościenku Wyżnym – Lucyna Liput 

przedstawiła ww. ocenę zasobów pomocy społecznej (ocena w załączeniu). Stwierdziła ona,  

że ocena zasobów pomocy społecznej przygotowywana łącznie od 2011 roku zastąpiła bilans 

potrzeb. Kierownik GOPS wyjaśnił, iż corocznie kształt tej oceny ulega zmianie. Osoby 

opracowujące ocenę zasobów, dopracowywują dane w niej zawarte, aby przedstawić lokalną 

sytuację społeczno-demograficzną w niezbędnym zakresie i dokonać tego w sposób rzetelny. 



12 

 

Ocena zasobów pomocy społecznej przedstawia zasoby gminy, a w szczególności zawiera dane 

dotyczące infrastruktury, kadr pomocy społecznej, nakładów finansowych, obejmuje ocenę 

osób i rodzin, które korzystają z pomocy społecznej, rodzaje problemów z ich rozkładem 

ilościowym. Ponadto ocena przedstawia wszelkie wydatki pomocy społecznej oraz m.in. 

uwzględnia pomoc materialną dla uczniów oraz zadania nie realizowane przez ośrodek jak 

chociażby działania mające na celu przeciwdziałanie narkomanii na terenie gminy. Ponadto 

ocena obejmuje problematykę alkoholową, kartę dużej rodziny, świadczenia rodzinne wraz  

z pomocą społeczną, fundusz alimentacyjny, wspieranie rodziny i pieczę zastępczą. Wszystkie 

ww. kwestie zostały dokładnie przedstawione w ocenie, a dane zawarte w prognozie 

uwidaczniają sytuację od 2012 roku, czyli 3 lata wstecz wraz z prognoza roczną bądź dwuletnią 

dokonaną po ocenie za 2014 rok. Kierownik GOPS odnosząc się do planowanych w przyszłości 

zadań zwróciła uwagę na potrzebę zatrudnienia osoby na stanowisko asystenta rodziny z uwagi 

na okoliczność, iż coraz więcej rodzin ma problemy wychowawcze. Ponadto zwróciła uwagę 

na brak mieszkań socjalnych i związaną z tym konieczność działań w tym zakresie. Ponadto 

poruszyła kwestię związaną z dziennym domem wsparcia dla osób starszych, z uwagi na 

okoliczność starzenia się społeczeństwa.  

 

Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poprosił Przewodniczących poszczególnych 

Komisji o przedstawienie opinii do oceny zasobów pomocy społecznej: 

1) radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw 

Obywatelskich stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. ocenę – oddano  

5 głosów „za” (jednogłośnie), 

2) radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. ocenę – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji radni nie zabrali głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła ocenę zasobów pomocy społecznej na 

rok 2014 dla Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec podziękował Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej – Lucynie Liput za udzielone informacje. 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec ogłosił 15-minutową przerwę w posiedzeniu  

w godz. 1400-1415. 

 

Ad. 9. 

Po wznowieniu obrad przystąpiono do realizacji punktu w brzmieniu: „Informacja 

Wójta Gminy za okres międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał oraz wydanych 

zarządzeniach”. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel stwierdził, że w okresie międzysesyjnym odbyły się następujące 

działania: 

1) w zakresie działalności inwestycyjnej zostało rozliczone zadanie polegające na 

wykonaniu oświetlenia ulicznego ulicy Parkowej. Po kontroli z urzędu 
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marszałkowskiego zlecono zadysponowanie do wypłaty przewidzianej na zadanie 

kwoty dotacji; 

2) w obecnym czasie w trakcie realizacji znajdują się 3 zadania inwestycyjne. Pierwsze  

z nich dotyczy przebudowy budynku „Domu Spółdzielczego”. Na dokończenie  

ww. zadania przeprowadzono dwa postępowania przetargowe. Pierwsze z tych 

postępowań dotyczyło wykonania części budowlanej. Wykonawca, który przedstawił 

najkorzystniejszą pod względem cenowym ofertę odstąpił od podpisania umowy na 

realizację zadania. W związku z tym umowę podpisano z wykonawcą, którego ofertę 

oceniono jako drugą w kolejności, biorąc pod uwagę kryterium zaoferowanej ceny.  

Z kolei drugie postępowanie przetargowe dotyczyło wykonania części elektrycznej 

tegoż budynku. Postępowanie to zostało również rozstrzygnięte. Łączny koszt realizacji 

ww. zadań to około 120 tys. zł., z czego około 80 tys. zł. to koszty wykonania części 

budowlanej budynku, zaś pozostałe 40 tys. zł. dotyczy części elektrycznej. Ogólnie 

rzecz ujmując, po zliczeniu wszystkich kosztów związanych z realizacją zadania 

dotyczącego przebudowy budynku „Domu Spółdzielczego” cena wykonania będzie 

niższa, aniżeli pierwotna cena przewidziana na wykonanie zadania przez wykonawcę, 

który odstąpił od pierwotnej umowy; 

3) drugie z ww. zadań dotyczy „Przebudowy drogi gminnej nr 114905R - ul. Sportowa,  

ul. Księża, ul. Centralna w miejscowości Krościenko Wyżne, Pustyny”. Postęp prac 

przebiega zgodnie z harmonogramem. Prace winny zostać zakończone pod koniec 

miesiąca czerwca. Wówczas wystąpię o rozliczenie i zwrot przewidzianej na zadanie 

dotacji w wysokości 50 % poniesionych kosztów; 

4) trzecie z zadań dotyczy wykonania parkingu obok boiska sportowego Orlik. 

Postępowanie przetargowe zostało rozstrzygnięte. Kwota wykonania zadania to 115 tys. 

zł. oraz koszty umowy zawartej z inspektorem nadzoru inwestorskiego. Cena ta jest 

zdecydowanie niższa, aniżeli cena kosztorysowa zadania, która wynosiła ponad 200 tys. 

zł. Istnieją spore szanse, że zadanie to uzyska dotację w ramach środków posiadanych 

przez urząd marszałkowski. Zadanie znajduje się na drugiej pozycji listy rezerwowej. 

Zadanie to jest w trakcie realizacji, niezależnie od możliwości uzyskania dotacji.  

W przypadku braku dotacji zostały zabezpieczone własne środki budżetowe; 

5) z bieżących spraw wykonano tabliczki informacyjne w urzędzie gminy oraz podjęto 

działania mające na celu doposażenie sali konferencyjnej, znajdującej się na II piętrze 

budynku urzędu. 

 

Następnie Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił informację o wydanych zarządzeniach 

w okresie międzysesyjnym, tj. w okresie od dnia 31 marca 2015 r. do dnia 22 maja 2015 r. 

(informacja w załączeniu). 

 

W otwartej dyskusji głos zabrał radny Zdzisław Omachel, który odnosząc się  

do ZARZĄDZENIA NR IV/59/2015 z dnia 16 kwietnia 2015 r. w sprawie ustalenia odpłatności 

za wynajem sal w remizach Ochotniczych Straży Pożarnych na terenie Gminy Krościenko 

Wyżne, zapytał jak § 3 zarządzenia dotyczący podwyższenia stawek opłat za wynajem sal  

w okresie grzewczym o 100 zł. + Vat ma się do sytuacji, w której osoba wynajmie salę na okres 

powyżej 3 dni (tak jak jest to wskazane w § 1 pkt 3 zarządzenia), skoro sama opłata za wynajem 

będzie zwiększona o 150 zł + Vat za każdy rozpoczęty kolejny dzień najmu. W związku z tym 

radny dopytał jak policzyć koszty w przypadku wynajęcia sali na okres przykładowo 6-7 dni. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że w takim przypadku do opłaty podstawowej 

wynoszącej dla mieszkańców Gminy Krościenko Wyżne organizujących własne uroczystości 

w wysokości 250 zł lub dla pozostałych osób 350 zł należy doliczyć w okresie grzewczym 
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kwotę 100 zł + VAT za każdy rozpoczęty kolejny dzień najmu trwający dłużej niż 3 dni. Wójt 

wyjaśnił, że zostało to zaplanowane w ten sposób, aby unikać dłuższego wynajmowania sal, 

które jest po prostu droższe. 

 

Radny Paweł Lorens odnosząc się do ZARZĄDZENIA NR IV/66/2015 z dnia 29 kwietnia 2015 

r. w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2015 rok, zapytał 

czego dotyczy zwiększenie dochodów oraz wydatków budżetu gminy w § 2 zarządzenia  

w zakresie dział 010 Rolnictwo i łowiectwo, rozdział 01095 Pozostała działalność. 

 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło wyjaśniła, że musi to dokładnie sprawdzić.  

 

Międzyczasie radny Paweł Lorens zapytał, czy wpłynęła jakaś oferta w zakresie ogłoszonego  

konkursu na stanowisko Dyrektora Samorządowego Przedszkola. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że do tej pory nie wpłynęła żadna oferta. Uzupełniając 

wyjaśnił, że termin na składanie ofert upływa z dniem 2 czerwca br., a potencjalni kandydaci 

zwykle składają oferty w ostatnim dniu przewidzianym na złożenie. 

 

Radny Paweł Lorens odnosząc się do ZARZĄDZENIA NR IV/58/2015 z dnia 16 kwietnia 2015 

r. w sprawie oddania w bezpłatne użyczenie lokali użytkowych na rzecz Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Krościenku Wyżnym zapytał, czy oznacza to, że Gminny Ośrodek 

Pomocy Społecznej wyprowadził się z wcześniej zajmowanego budynku.  

 

Wójt Gminy poinformował, że dokładnie tak się stało. 

 

Radny Paweł Lorens dopytał, czy w związku z tym pomieszczenia zajmowane przez GOPS  

są już puste. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że pomieszczenia te są opróżnione i trwają przymiarki 

do ich zagospodarowania. 

 

Radny Paweł Lorens dopytał, czy na miejscu tych pomieszczeń powstanie zaplecze sportowe. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel stwierdził, że jak najbardziej zaplecze sportowe może tam działać. 

Wyjaśnił, że od przeszło miesiąca czeka, że coś w tej sprawie będzie się działo. Dodał,  

że pomieszczenia te są przymierzane pod urządzenie siłowni z tym, że działania te wymagają 

jeszcze zmiany w zakresie rozkładu pomieszczeń tegoż budynku, bowiem obecne rozwiązanie 

jest niefunkcjonalne. 

 

Radny Paweł Lorens dopytał, czy pomieszczenia te są niefunkcjonalne pod kątem planu 

rozwoju. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że głównie chodzi m. in. o zbyt duże nagromadzenie 

pomieszczeń przeznaczonych pod sanitariaty. 

 

Radny Janusz Szmyd dopowiedział, że wymogi projektowe w zależności od sekcji muszą 

uwzględniać, że z pomieszczeń tych korzystają zarówno kobiety jak i mężczyźni. Stąd też 

wzięło się to nagromadzenie sanitariatów. W tej chwili trzeba to w części polikwidować  

tj. zmienić układ poprzez wyburzenie dwóch ścianek działowych oraz zlikwidować dwa 

sanitariaty, aby przystosować pomieszczenie na stanowiska siłowni. Wszystkich ścianek nie 
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możemy wyburzać, ponieważ nie ma pewności, gdyż nie dotarłem do dokumentacji 

konstrukcyjnej, że prace zostały wykonane zgodnie z projektem. Dlatego częściowo należy 

pozostawić boczne ścianki, jako filary podtrzymujące konstrukcję, dla zapewnienia 

bezpieczeństwa. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zaznaczył, że zanim podejmie decyzję dotyczącą wyburzenia ścian 

musi mieć pewność, co do wykorzystania tych pomieszczeń. Wyjaśnił również,  

że dokumentacja projektowa, jeżeli nie jest w posiadaniu kierownika GOSiR, z pewnością 

znajduje się w urzędzie gminy, bowiem zadanie to było kilkakrotnie kontrolowane w związku 

z otrzymaną dotacją. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zapowiedział, aby przy planowaniu siłowni mieć 

świadomość, że profesjonalne jej urządzenie tj. wyposażenie w sprzęt z odpowiednimi 

certyfikowanymi to kosztowne przedsięwzięcie. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel jeszcze raz zaznaczył, że pomieszczenia budynku są wolne i można  

w nich organizować wszelkie formy działalności sportowo-rekreacyjnej, bowiem budynek pod ten 

właśnie cel został przystosowany.  

 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło, wracają do pytania radnego Pawła Lorensa poinformowała, 

że zwiększenie dochodów i wydatków działu 010 Rolnictwo i łowiectwo, było związane  

ze zwiększeniem dotacji przeznaczonej na zwrot części podatku akcyzowego zawartego w oleju 

napędowym dla rolników. 

 

Więcej głosów nie zabrano.  

 

Ad. 10. 

 Następnie Rada Gminy przystąpiła do podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia 

medalu okolicznościowego z okazji jubileuszu 20-lecia utworzenia Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Zastępca Wójta Gminy – Alicja Fejkiel-Guzik przedstawiła projekt uchwały (projekt uchwały 

w załączeniu). Poinformowała ona, że w dniach 4-5 lipiec br. zaplanowano uroczystości 

związane z 20-leciem utworzenia gminy Krościenko Wyżne. W związku z tym powstał pomysł, 

aby Rada Gminy ustanowiła medal okolicznościowy z tej właśnie okazji. Przypomniała 

również, iż podobny medal został ustanowiony 10 lat temu, jednak jego ustanowienie odbyło 

się w drodze zarządzenia wydanego przez wójta. Dlatego też, aby wyróżnić zasłużone osoby 

propozycja ustanowienia medalu w drodze uchwały podjętej przez Radę Gminy. Podjęcie 

przedmiotowej uchwały jest zgodne z przepisami prawa. Wobec powyższego proponuje się 

kapitułę w składzie przedstawionym w uchwale, aby nagrodziła i przyznała medal dla osób, 

które mają szczególne zasługi dla gminy Krościenko Wyżne. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wniósł autopoprawkę do projektu uchwały. Poprawka w zakresie 

projektu uchwały dotyczyła wykreślenia słowa szczególne.  

 

Kontynuując Zastępca Wójta – Alicja Fejkiel-Guzik poinformowała, iż  projekt takiego medalu 

został już zlecony do wykonania. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zapytał, czy kapituła ta jest potrzebna. 

 

Zastępca Wójta – Alicja Fejkiel-Guzik wyjaśniła, że kapituła może, ale nie musi być.  



16 

 

 

Radny Janusz Szmyd zaznaczył, że kapituła może przyjmować wnioski zewnętrzne do niej 

kierowane o nadanie takiego medalu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii  

do projektu uchwały przez Komisję Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich. 

 

Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich 

stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” 

(jednogłośnie). 

 

Przewodniczący Rady - Antoni Dębiec powołując się na okoliczność, że nie wszyscy radni 

uczestniczą w pracach prowadzonych przez Komisję Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich, 

dopytał o szczegóły związane z przedmiotowym medalem. 

 

Zastępca Wójta – Alicja Fejkiel-Guzik poinformowała, że medal o wymiarach prostokąta  

z jednej strony prezentował będzie panoramę gminy. Z kolei na odwrocie medalu umieszczony 

zostanie herb gminy oraz napis: 20 lat samorządu Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Radny Paweł Lorens zapytał o kryteria kierujące wyborem zaproponowanej kapituły. Radny 

zasugerował, aby dodatkowo poszerzyć skład kapituły  o innych przedstawicieli organizacji  

i stowarzyszeń działających na terenie gminy. Dodał, iż środowiska te są znaczące i dobrze 

byłoby, gdyby ich liderzy wypowiedzieli się w tej sprawie. 

 

Zastępca Wójta – Alicja Fejkiel-Guzik poinformowała, że plan uhonorowania medalem 

zawiera wyróżnienie tych właśnie organizacji. W związku z tym wyjaśniła, że nie widzi 

potrzeby poszerzania zaproponowanego składu, jednakże sugestia ta należy do rozważenia 

przez Radę. 

 

Radny Paweł Lorens zaznaczył, że jest to jedynie sugestia, a uhonorowanie medalem, czy  

to mieszkańca, czy osoby z poza terenu gminy wymaga pewnej społecznej konsultacji, której 

najlepszą formą będzie ta właśnie kapituła, która zbierze najważniejszych uczestników życia 

społecznego gminy. 

 

Zastępca Wójta – Alicja Fejkiel-Guzik wyjaśniła, że skład kapituły został odwzorowany na 

kapitule działającej 10 lat temu, choć wówczas kapituła ta była znacznie węższa, albowiem 

liczyła 4 osoby. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zaznaczył, iż to nie jego pomysł, aby stać na czele 

kapituły. Ponadto zwrócił uwagę, że kapituła winna wystąpić do wymienionych organizacji  

i stowarzyszeń z propozycją, bądź to wytypowania kandydatów do odznaczenia, bądź  

to konsultowania kandydatów już zgłoszonych.  

 

Radny Edward Marszałek zaproponował, że w związku z tym warto wprowadzić zapis,  

na podstawie którego kapituła przyznawać będzie medal wyłącznie na wniosek pochodzący  

m. in. od organizacji społecznych, czy jednostek organizacyjnych. 

 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel podkreślił, że kapituła w zaproponowanym 6 osobowym składzie 

posiada bardzo dobre rozeznanie odnośnie wytypowania osób do odznaczenia. 
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Radny Edward Marszałek zaznaczył, że kapituła ma możliwość ustanowienia wewnętrznego 

regulaminu, który określi te kwestie. 

 

Pozostali radni nie zabrali głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR VI/ 35 /2015  

w sprawie ustanowienia medalu okolicznościowego z okazji jubileuszu 20-lecia 

utworzenia Gminy Krościenko Wyżne (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 11. 

 W punkcie jedenastym przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie nadania 

Honorowego Obywatelstwa Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Zastępca Wójta Gminy – Alicja Fejkiel-Guzik przedstawiła projekt uchwały (projekt uchwały 

w załączeniu). Stwierdziła ona, że w uznaniu głębokiej wdzięczności za zasługi w służbie 

lokalnej społeczności powstał projekt nadania księdzu prałatowi Janowi Szpunarowi 

Honorowego Obywatelstwa Gminy Krościenko Wyżne. Zaznaczyła, iż ww. projekt jest 

pierwszym tego rodzaju przedsięwzięciem w ciągu 20 lat historii działalności gminy, a pomysł 

wyróżnienia tym tytułem księdza prałata zrodził się przy okazji organizacji obchodów-20 lecia 

utworzenia gminy. Zastępca Wójta zauważyła, iż nie ma potrzeby przybliżania sylwetki księdza 

prałata, który z gminą związany jest od 1988 roku. Podkreśliła również, że uchwała przewiduje 

jedynie nadanie tytułu Honorowego Obywatela Gminy, bez konieczności ustalania zasad jego 

nadawania. Zaakcentowała, że ksiądz prałat nie wie o podjętej inicjatywie, która o ile się uda 

stanowić będzie niespodziankę. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii  

do projektu uchwały przez Komisję Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich. 

 

Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich 

stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” 

(jednogłośnie). Przewodniczący poinformował, iż Komisja na posiedzeniu podnosiła temat 

ceremoniału oraz atrybutów Honorowego Obywatela, które nierozerwalnie związane  

są z nadawanym tytułem. 

 

Zastępca Wójta – Alicja Fejkiel-Guzik poinformowała zgromadzonych, że nadanie 

Honorowego Obywatelstwa Gminy nastąpi przy okazji organizacji uroczystości gminnych  

w dniu 4 lipca br. Poinformowała również, że wstępny scenariusz uroczystości został już 

przygotowany. 

 

Pozostali radni nie zabrali głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
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wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR VI/ 36 /2015  

 w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Gminy Krościenko Wyżne  
(uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 12. 

Następnie przystąpiono do realizacji punktu w brzmieniu: „Podjęcie uchwały w sprawie 

upoważnienia dyrektorów szkół do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji 

publicznej.” 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt uchwały w załączeniu). 

Stwierdził on, że podobna uchwała rady gminy w przedmiotowej kwestii została podjęta  

28 czerwca 2011 roku. Jednakże uchwała ta regulowała nieco węższy zakres, gdyż dotyczyła 

jedynie zadań z zakresu pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów tych szkół. 

W związku z tym przedmiotowy projekt uchwały zakłada wprowadzenie zapisu 

rozszerzającego uprawnienie dyrektorów do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu 

administracji publicznej, w tym do wydawania decyzji administracyjnych i postanowień  

w sprawach stypendiów i zasiłków. Wójt wyjaśnił, iż podjęcie przedmiotowej uchwały 

spowoduje, przekazanie uprawień dyrektorom szkół w ww. zakresie i sprawi, iż będą oni mogli 

podpisywać akty administracyjne w stosunku do osób, którzy jako absolwenci pobierają 

stypendium. W związku z powyższym uchwała Rady Gminy z dnia 28 czerwca 2011 roku 

utraci moc. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii  

do projektu uchwały przez Komisję Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich. 

 

Radny Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich 

stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” 

(jednogłośnie).  

 

Pozostali radni nie zabrali głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR VI/ 37 /2015  

 w sprawie upoważnienia dyrektorów szkół do załatwiania indywidualnych spraw  

z zakresu administracji publicznej (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 13. 

W trzynastym punkcie porządku obrad przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie 

zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2015 rok. 

 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło przedstawiła projekt ww. uchwały wg zwiększeń oraz 

zmniejszeń w poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach klasyfikacji budżetowej 

(projekt uchwały w załączeniu). W szczególności stwierdziła ona, że:  

1) zwiększa się plan dochodów o kwotę 2 871,87 zł., w tym: 

a) w dziale 852 – Pomoc społeczna w kwocie 2 871,87 zł. – dochody bieżące; 

2) zwiększa się plan wydatków o kwotę 2 871,87 zł., w tym: 

a) w dziale 852 – Pomoc społeczna w kwocie 2 871.,87  zł – wydatki bieżące; 
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3) zmniejsza się plan wydatków o kwotę 190 180,00 zł., w tym: 

a) w dziale 600 – Transport i łączność w kwocie 107 000,00 zł. – realizacja zadania: 

„Przebudowa drogi gminnej nr 114905R – ul. Sportowa, ul. Księża, ul. Centralna w m. 

Krościenko Wyżne, Pustyny” – wydatki majątkowe; 

b) w dziale 801 – Oświata i wychowanie w kwocie 82 500,00 zł. – wydatki bieżące; 

c) w dziale 852 – Pomoc społeczna w kwocie 180,00 zł – wydatki bieżace; 

d) w dziale 854 – Edukacyjna opieka wychowawcza w kwocie 500,00 zł. – wydatki 

bieżące; 

4) zwiększa się plan wydatków o kwotę 190 180,00 zł., w tym: 

a) w dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa w kwocie 22 000,00 zł., w tym o kwotę 

20 000,00 zł na realizacji zadania „Przebudowa budynku GRN na dz. nr ew. 4013 przy 

ul. Południowej w Krościenku Wyżnym” – wydatki majątkowe; 

b) w dziale 750 – Administracja publiczna w kwocie 40 000,00 zł. – wydatki bieżące; 

c) w dziale 801 – Oświata i wychowanie w kwocie 82 500,00 zł., w tym o kwotę 57 000,00 

zł na realizację zadań: „Remont Sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej w 

Krościenku Wyżnym”, „Remont budynku Szkoły Podstawowej w Krościenku 

Wyżnym”, „Zagospodarowanie terenu przy Szkole Podstawowej w Krościenku 

Wyżnym” oraz o kwotę 25 000,00 zł. na realizację zadania: „Wykonanie klimatyzacji 

w budynku Przedszkola Samorządowego w Krościenku Wyżnym” – wydatki 

majątkowe; 

d) w dziale 852 – Pomoc społeczna w kwocie 180,00 zł. – wydatki bieżące; 

e) w dziale 854 – Edukacyjna opieka wychowawcza w kwocie 500,00 zł. – wydatki 

bieżące; 

f) w dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska w kwocie 10 000,00 zł. – 

zakup środków trwałych (odcinka kanalizacji sanitarnej gminy Krościenko Wyżne) – 

wydatki majątkowe; 

g) w dziale 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego w kwocie 35 000,00 zł.,  

w tym o kwotę 30 000,00 zł. na realizację zadania „Wykonanie klimatyzacji w budynku 

Domu Ludowego w Pustynach” - wydatki majątkowe. 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji głos zabrał radny Edward Marszałek, który zapytał, czy remont oświetlenia 

sali gimnastycznej jest powiązany z naprawą cieknącego dachu sali, czy też najpierw nastąpi 

remont oświetlenia a następną sprawą będzie przebudowa dachu, przy wykonanym już 

oświetleniu. Zaznaczył, iż potrzebny jest suchy parkiet, a nie kilkadziesiąt tysięcy złotych na 

oświetlenie, które być może wkrótce trzeba będzie zdemontować, bo sprawa dachu ciągle nie 

została załatwiona. Równocześnie zaakcentował, iż kolejność wykonywanych prac poddaje 

pod rozwagę fachowców.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że nie będzie przeprowadził remontu oświetlenia  

w sytuacji, w której nie będzie miał pewności, że dach sali pozostanie bez zmian. Uzupełniając 

wyjaśnił, że konstrukcja dachu nie powinna ulec zmianie. Ponadto zaznaczył, iż liczy, że 

naprawę dachu uda się wykonać mniej inwazyjnym sposobem, aniżeli usuwanie całej 

konstrukcji nośnej. Dodał, iż w dalszym ciągu czeka na ekspertyzę w zakresie niezbędnych do 

wykonania prac. W związku z tym, jeżeli zakres prac na dachu będzie spory zadanie związane 

z remontem oświetlenia zostanie wycofane. Wójt jeszcze raz podkreślił, że chciałby jeszcze  
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w tym roku przeprowadzić remont małej sali gimnastycznej oraz oświetlenia. Dlatego na 

przyszły rok do wykonania pozostałaby hala sportowa wraz z dachem, pod warunkiem,  

że zakres finansowy prac będzie spory. Przy mniejszym zakresie prac istnieje szansa 

przeprowadzenia remontu dachu jeszcze w roku bieżącym. 

 

Radny Edward Marszałek poruszył również sprawę kanalizacji w szkole, która wydziela 

nieprzyjemny zapach i jest tematem zasadniczym w obecnej chwili. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zaznaczył, że jak do tej pory nikt nie zgłaszał sprawy związanej  

z kanalizacją w szkole. 

 

Radny Edward Marszałek wyjaśnił, że osoby, które codziennie tam przebywają tego nie czują, 

ale rodzice dzieci o tym mówią. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zauważył, iż w petycji rady rodziców szkoły 

podstawowej nic nie było mowy o temacie związanym z zapachem wydzielanym przez 

kanalizację sanitarną. Przypomniał, iż w składanych petycjach podnoszono wyłącznie postulaty 

dotyczące remontu sal gimnastycznych oraz dachu. 

 

Radny Janusz Szmyd zaznaczył, aby ściągnąć konstrukcję dachu należy mieć pewną koncepcję. 

Być może da się to uszczelnić, a jeżeli nie to należy nieinwazyjnie nałożyć drugą powłokę. 

Radny zaznaczył, że jego zdaniem ściągnięcie dachu to zbyt duże koszty. Dodał, że w obecnym 

czasie są różne, bardzo szczelne i lekkie powłoki, które można na całość dachu położyć. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zaznaczył, iż niewykluczonym jest, że w tym właśnie 

kierunku trzeba będzie działać, bowiem płyty, z których jest on wykonany  mają to do siebie, 

że przeciekają. 

 

Radny Paweł Lorens pozostając przy temacie szkoły, przypomniał poruszaną na jednym  

z posiedzeń sesji sprawę dotyczącą przystosowania łazienek dla dzieci. W związku z tym radny 

zapytał, czy coś w tej kwestii się zmieniło. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że sprawa ta znajduje się w kompetencji dyrektora 

szkoły. Poinformował również, że rozmawiał na ten temat z dyrektor Martą Such, która ma się 

tą sprawą zająć. 

 

Radny Piotr Kasperkowicz dopytał, czy sala w Pustynach wyposażona jest w klimatyzację. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że klimatyzacja ta jest na połowie sali. 

 

Radny Piotr Kasperkowicz zapytał o przyjęte założenia w ramach wprowadzanego do budżetu 

zadania związanego z wykonaniem klimatyzacji na sali. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że na sali w Pustynach znajduje się agregat obsługujący 

połowę sali. Z kolei pod drugi agregat przygotowane jest miejsce do wmontowania i połączenia 

z instalacją kanałową. 

 

Pozostali radni nie zabrali głosu, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 
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- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR VI/ 38 /2015  

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2015 rok (uchwała 

w załączeniu). 

 

Ad. 14.  

 W kolejnym punkcie przystąpiono do podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym części nieruchomości 

gruntowych. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt uchwały w załączeniu). 

Przypomniał, że na wstępie uzasadnił wprowadzenie przedmiotowych zmian, w związku  

z czym cytując wnioski organu nadzoru wojewody jeszcze raz przypomniał, że: „w ocenie 

organu nadzoru rada gminy przekroczyła swoje kompetencje w zakresie treści § 2 uchwały NR 

V/29/2015 ustalając i nakładając na osoby trzecie obowiązek ponoszenia kosztów związanych 

z zawarciem stosownych umów cywilnoprawnych.” W związku z tym należy wprowadzić 

stosowne zmiany w zakresie wspomnianego § 2 uchwały NR V/29/2015 i w jego miejsce 

wprowadzić zapisy dokładnego oznaczenia nieruchomości przyległych, których warunki 

zagospodarowania mają poprawić sprzedawane nieruchomości.  

 

W trakcie wypowiedzi Wójta, radny Jan Omachel po usprawiedliwieniu się  

u Przewodniczącego opuścił obrady. Od tej pory w sesji uczestniczyło 14 radnych.  

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec przypomniał, że Komisje nie opiniowała 

przedmiotowego projektu. W otwartej dyskusji radni nie zabrali głosu, wobec czego 

Przewodniczący zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR VI/ 39 /2015  

zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w trybie bezprzetargowym 

części nieruchomości gruntowych (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 15,16. 

 W dalszej części posiedzenia przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie uchylenia 

uchwały własnej Nr V/30/2015 z dnia 31 marca 2015 r. w sprawie odpłatnego przejęcia odcinka 

sieci kanalizacyjnej zlokalizowanej na działce o numerze ewidencyjnym 2184, obręb 

geodezyjny Krościenko Wyżne oraz podjęcia uchwały w sprawie uchylenia uchwały własnej 

Nr V/31/2015 z dnia 31 marca 2015 r. w sprawie odpłatnego przejęcia odcinka sieci 

kanalizacyjnej zlokalizowanej na działkach o numerach ewidencyjnych: 3051/2, 3048, 3044/1, 

3044/2, obręb geodezyjny Krościenko Wyżne. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekty uchwał (projekty uchwał w załączeniu). Wójt 

posługując się uzasadnieniem organu nadzoru Wojewody stwierdził, że „organ wykonawczy, 

czyli wójt niezależnie od uprawnień ustawowych rady posiada sprecyzowany ustawowo i 

statutowo zakres kompetencji w zakresie kierowania bieżącymi sprawami gminy oraz jej 

reprezentacji. Jest to zakres zastrzeżony wyraźnie dla organu wykonawczego a nie rady gminy. 
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Tak więc rada nie ma żadnych kompetencji do podejmowania uchwał w sprawie przejęcia sieci 

kanalizacyjnej.” W związku z powyższym przedmiotowe wnioski o uchylenie ww. uchwał  

są jak najbardziej zasadne. 

 

W otwartej dyskusji radny Paweł Lorens zapytał, co na ten temat sądzi radca prawny, jeśli Rada 

podejmuje uchwały, które nie są uzasadnione.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zaznaczył, że uzasadnienie organu nadzoru jest spore. Wójt 

podkreślił, iż nadzór nie stwierdził nieważności ww. uchwał, a jedynie ograniczył się  

do wskazania wprowadzenia niezbędnych zmian, bądź uchylenia uchwał. Sytuacja ta jest o tyle 

komfortowa, że daje pewność, aby tego rodzaju sprawy związane z przejmowaniem odcinków 

sieci kanalizacji sanitarnej załatwiać, bez konieczności uzyskiwania zgody rady. 

 

Radny Paweł Lorens zaznaczył, że z jednej strony to dobrze się stało, lecz dlaczego radca nie 

wypowiedział się przed kierowaniem sprawy na obrady rady gminy.  

 

Radny Krzysztof Ronowski przypomniał sytuację, w której w zeszłym roku nadzór prawny 

wojewody uchylił uchwałę w sprawie powołania komisji konkursowej do przeprowadzenia 

konkursu na stanowisko dyrektora SPG ZOZ. Radny przypomniał, że wcześniej tego rodzaju 

sprawy należały do kompetencji Rady Gminy, a organ nadzoru, który prowadził wcześniej tego 

typu sprawy, po kilku miesiącach zmienił zupełnie stanowisko w tej kwestii wskazując wójta 

jako organ właściwy. Tak po prostu działa nadzór prawny wojewody, że stanowiska ulegają 

zmianie. Radny zaznaczył, iż wolałby, aby tego typu sprawy związane z przejmowaniem 

odcinków sieci kanalizacyjnej należały jednak do kompetencji rady.  

 

Radny Zdzisław Omachel potwierdzając wypowiedź przedmówcy przypomniał, że tego typu 

sprawy stanowią dyspozycję mieniem, które niejednokrotnie posiada znaczącą wartość. Radny 

zaznaczył, że powierzenie tego typu spraw do kompetencji rady jest to o tyle bezpieczne,  

że nagle w myśl kolejnej interpretacji lub osoby, która ją dokonuje nie okaże się, że wójt 

samodzielnie może zakupić dowolną ilość, w tym przypadku odcinków sieci kanalizacji,  

a w innym przypadku czegoś innego. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel potwierdził, że najlepiej byłoby, gdyby wszystkie środki trwałe tj. 

rzeczy o wartości powyżej 3,5 tys. zł. stanowiły mienie, pozostające w dyspozycji rady gminy. 

 

Zastępca Wójta – Alicja Fejkiel-Guzik  przypomniała, że przez wiele lat, o czym niektórzy 

radni pamiętają, w uchwałach dotyczących zbycia lub nabycia mienia zamieszczano zapisy 

dotyczące ponoszenia kosztów przez nabywającego czy też kupującego i tego typu zapisy 

stanowiły normę. 

 

Pozostali radni nie zabrali głosu, wobec czego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad 

projektem UCHWAŁY NR VI/ 40 /2015. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR VI/ 40 /2015  

w sprawie uchylenia uchwały własnej Nr V/30/2015 z dnia 31 marca 2015 r. w sprawie 

odpłatnego przejęcia odcinka sieci kanalizacyjnej zlokalizowanej na działce o numerze 

ewidencyjnym 2184, obręb geodezyjny Krościenko Wyżne (uchwała w załączeniu). 
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Następnie Przewodniczący zarządził kolejne głosowanie nad projektem UCHWAŁY NR VI/ 

40 /2015 W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR VI/ 40 /2015  

w sprawie uchylenia uchwały własnej Nr V/31/2015 z dnia 31 marca 2015 r. w sprawie 

odpłatnego przejęcia odcinka sieci kanalizacyjnej zlokalizowanej na działkach  

o numerach ewidencyjnych: 3051/2, 3048, 3044/1, 3044/2, obręb geodezyjny Krościenko 

Wyżne (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 17.  

 W dalszej części posiedzenia Rada Gminy przystąpiła do realizacji punktu w brzmieniu: 

„Wolne wnioski, interpelacje i zapytania”. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poprosił na salę Panią Angelikę Wagner. 

Przewodniczący poinformował zgromadzonych, że Pani Wagner zwróciła się z wnioskiem  

o przyznanie dotacji celowej z budżetu gminy i poprosił o krótki przedstawienie sprawy. 

 

Pani Angelika Wagner zwracając się do zgromadzonych poinformowała, iż od 1 grudnia 2014 

roku prowadzi na terenie naszej gminy klub dziecięcy. Klub ten, przeznaczony jest dla dzieci 

w wieku od roku do lat trzech. W związku z tym, w imieniu rodziców dzieci uczęszczających 

do klubu dziecięcego oraz własnym zwróciła się z prośbą o rozważenie przyznania dotacji na 

obniżenie miesięcznej opłaty rodziców na jedno dziecko objęte opieką w klubie. Przypomniała 

również, iż stosowny wniosek w sprawie złożyła w dniu 29 kwietnia 2015 r., po konsultacji  

z wójtem. Pani Wagner poinformowała, że obecnie rodzice przebywających dzieci w klubie za 

1 godzinę płacą 5 zł, co daje średnio przez 20 dni w miesiącu, po pomnożeniu przez 5 godzin 

sumę 500 zł. Dodatkowo rodzice płacą za wyżywienie, które kosztuje 5 zł dziennie, co po 

pomnożeniu daje sumę ok. 100 zł. miesięcznie. Łącznie rodzice za 5 godzin w miesiącu  

z wyżywieniem płacą 600 zł. Oczywiście niektórzy rodzice, których dzieci przebywają mniej 

godzin, automatycznie płacą mniej lub jeśli dzieci przebywają dłużej to automatycznie płacą 

więcej. W szczególności takie rozwiązanie jest niekorzystne dla rodziców zarabiających 

najniższą krajową. W placówce możne przebywać maksymalnie 15 dzieci. Obecnie do klubu 

uczęszcza 10 dzieci, w tym 8 z Krościenka i 2 z Pustyn. Z tego 6 dzieci przychodzi codziennie, 

natomiast pozostałe w wybrane przez rodziców dni. Pani Wagner podkreśliła,  

że zainteresowani są również rodzice dzieci z sąsiadujących miejscowości tj. Iskrzyni czy 

Haczowa. Niestety po uzyskaniu informacji w jakiej cenie jest godzina opieki, czyli 5 zł., 

rezygnują oni z oferty mówiąc że w innych miejscowościach ceny są niższe ponieważ placówki 

otrzymują dotację z budżetu gminy. Poinformowała, że w obecnym stanie rzeczy cena nie może 

zostać obniżona, ponieważ w cenę wliczone są koszty funkcjonowania placówki pozwalające 

na uregulowanie opłat i wydatków związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej. 

Dodatkowo opłata rodziców wynika z ponoszenia dużej odpowiedzialności w sprawowaniu 

opieki nad dziećmi uczęszczającymi do klubu dziecięcego. Dzieci te są bardzo malutkie  

i wymagają ciągłej opieki, uwagi, szczególnej ochrony oraz pielęgnacji. Dlatego obowiązkiem 

osoby sprawującej opiekę nad tymi maluszkami jest stworzenie jak najlepszych warunków do 

prawidłowego rozwoju i zapewnienie właściwego procesu wychowawczego. Pani Angelika 

Wagner jeszcze raz, w imieniu rodziców i własnym zwróciła się z prośbą o przyznanie dotacji 

celowej z budżetu gminy na zmniejszenie opłaty miesięcznej za 1 dziecko objęte opieką. 
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Obniżenie stawki spowoduje, że placówka stanie się dla rodziców bardziej atrakcyjna 

finansowo i wpłynie na zwiększenie ilości dzieci objętych opieką klubu, co będzie wymagało 

zatrudnienia dodatkowej kadry wychowawczo-opiekuńczej, dzięki czemu zostaną stworzone 

nowe miejsca pracy dla mieszkańców gminy Krościenko Wyżne. Możliwość udzielenia dotacji 

wynika z art. 60 ust. 1 ustawy z dnia 4 lutego 2011 roku o opiece nad dziećmi w wieku do lat 

3 (Dz. U z 2013 r. poz. 1457) i przewidziana jest dla osób fizycznych kierujących żłobkami lub 

klubami dziecięcymi. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poinformował, iż do złożonego wniosku załączono 

opinię prawną radcy prawnego. Jak wynika z opinii, zgodnie z art. 60 ustawy z dnia 4 lutego 

2011 r. o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3 (Dz. U z 2013 r. poz. 1457) podmioty prowadzący 

żłobek lub klub dziecięcy mogą otrzymać na każde dziecko objęte opieką w żłobku lub klubie 

dziecięcym dotacje z budżetu gminy. Wysokość i zasady ustalania oraz rozliczania dotacji 

celowej określa Rada Gminy w formie uchwały. W chwili obecnej gmina Krościenko Wyżne 

nie posiada uchwały w przedmiotowej sprawie, wobec czego wniosek należy uznać  

za przedwczesny. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że udzielenie przedmiotowej dotacji obejmuje każde 

dziecko objęte opieką, w związku z czym gmina nie ma możliwości zwrócenia się do sąsiedniej 

gminy o zwrot tego typu dotacji. Ustawa przewiduje jedynie  możliwość udzielenie dotacji,  

a jej wysokość i zasady ustalania oraz rozliczania określa stosownie podjęta przez Radę Gminy 

uchwała. Prośba pani Angeliki Wagner o udzielenie dotacji jest wyraźna. Jak wynika z opinii 

radcy prawnego gmina nie posiada uchwały w omawianym zakresie, bowiem taka sytuacja 

występuje po raz pierwszy. Dotacja ta nie została zapisana ustawowo, tak jak ma to miejsce  

w przypadku wychowania przedszkolnego. W związku z tym to uchwała Rady reguluje te 

kwestie. W związku z powyższym wójt zwracając się do rady poprosił o zajęcie stanowiska w 

przedmiotowej sprawie. Zaznaczył, iż udzielenie dotacji z budżetu gminy w roku bieżącym, 

będzie trudne pod względem finansowym. Natomiast w obecnej chwili istota sprawy opiera się 

głównie na doprecyzowaniu kwestii podjęcia stosownych uregulowań, czy to na następnej, czy 

też kolejnych sesjach Rady Gminy, co da możliwość rozmawiania o kwocie dotacji  

i zabezpieczeniu pieniędzy w budżecie.  

 

Radny Paweł Lorens podkreślił, że należy przygotować stosowny projekt uchwały, jeżeli tego 

rodzaju placówki powstają, bowiem oznacza to, że występuje taka potrzeba na rynku. Radny 

zaznaczył, że w obecnych czasach ludzie pracują coraz dłużej, w związku z tym mają mniej 

czasu dla swoich dzieci, nie mówiąc o takich maluchach. W związku z tym należy poczynić 

przygotowania legislacyjne i poszukać pieniędzy, aby wspomóc taką działalność i od 

przyszłego roku z tym wystartować. Należy pomóc rodzicom, którzy, aby się utrzymać muszą 

jechać za pracą.  

 

Angelika Wagner poinformowała, że w innych gminach sytuacja kształtuje się podobnie jak  

w publicznych przedszkolach. Poinformowała również, iż złożyła wniosek w konkursie 

„Maluch 2015”, gdzie dotacja z budżetu państwa miała wynieść około 400 zł. na jedno dziecko. 

Niestety okazało się, że złożono bardzo dużo ofert i nie udało się uzyskać takiej kwoty.  

W związku tym finansowanie obniżono mniej więcej do poziomu 200 zł. na jedno dziecko. 

 

Radny Bolesław Pudłowski zapytał, ile maksymalnie dzieci może przyjąć taki klub. 

 

Angelika Wagner odpowiedziała, że maksymalna liczba dzieci to 15. 
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Wójt Gminy – Jan Omachel dopytał, ile orientacyjnie kosztuje utrzymanie jednego dziecka, 

aby uzyskać pogląd dotyczący kosztów.  

 

Angelika Wagner wyjaśniła, iż musiałaby te koszty dokładnie policzyć, ale szacunkowo  

to jakieś 600 zł. Zaznaczyła też, że dotacja wcale nie musi być udzielona w takiej kwocie, a po 

prostu tyle ile można.  

 

Radny Zdzisław Omachel zaznaczył, że należy jak najszybciej zająć się omawianym tematem.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zaznaczył, iż rozumie to jako zobowiązanie do przygotowania na 

kolejną lub następną sesję rady gminy stosownego projektu uchwały w tej sprawie. Wójt 

wyjaśnił, że przygotowanie projektu na czerwcowe posiedzenie sesji rady będzie utrudnione,  

z uwagi na dwutygodniowy termin zawiadomienia o planowanym terminie posiedzenia. W tym 

zakresie sierpniowy termin jest terminem najbardziej realistycznym do przygotowania takiego 

projektu. 

 

Radny Zdzisław Omachel, zwrócił się z prośbą do pani, która prowadzi klub dziecięcy, aby nie 

zwracała się do rodziców zewnętrznych o przywiezienie dzieci, a zabezpieczyła potrzeby 

przynajmniej naszych mieszkańców, nawet jeśli liczba ta wynosi 10 dzieci. Ponadto radny 

poprosił o dostarczenie do gminy stosownego wykazu dzieci, celem przygotowania projektu 

uchwały. Zaznaczył również, że nie będzie to 60 tys. zł, a być może połowa tej kwoty, jednak 

suma ta na pewno pomoże, bowiem warto w tej kwestii pomóc. 

 

Radny Krzysztof Podkul zaznaczył, iż przygotowana przez klub dziecięcy oferta jest dość 

ciekawa zwłaszcza, że przewiduje możliwość pozostawienia dziecka na kilka godzin w razie 

doraźnej potrzeby. 

 

Radny Krzysztof Ronowski zaakcentował, iż przedstawiony pomysł jest jak najbardziej warty 

wsparcia, gdyż są to dzieci naszych mieszkańców. Radny zaznaczył, że jego wypowiedź 

pójdzie jednak w nieco innym kierunku i skoncentruje się na jednym z zagadnień. Dodał,  

iż w przedmiotowej sprawie brakuje w opinii radcy prawnego rozważenia kwestii pomocy 

publicznej, gdyż pani prowadząca klub dziecięcy jest prywatnym przedsiębiorcom. Radny 

wyeksponował, że o ile się nie myli założona działalność gospodarcza z dofinansowaniem  

z Urzędu Pracy to rodzaj takiej właśnie pomocy publicznej. Ponadto w nowej perspektywie 

finansowej istnieje możliwość sięgnięcia po dofinansowanie na rozwój własnej działalności, co 

również stanowi pomoc publiczną. Nadto w tym wszystkim może tez wystąpić problem 

przekazania środków z jednostki samorządu terytorialnego na rzecz prywatnego 

przedsiębiorcy, co stanowi rodzaj takiej właśnie pomocy. W związku z tym rodzi  

się pytanie, czy te wszystkie formy nie będą się wykluczały, czy wręcz uniemożliwiały 

działanie. Stąd konieczność dokładnego przyglądnięcia się sprawie, aby przypadkiem czegoś 

nie popsuć. W związku z powyższym potrzeba ponownego pochylenia się nad omawianym 

zagadnieniem pomocy publicznej przez radcę prawnego.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel, zwracając się do pani Angeliki Wagner zapytał, czy wystarczająca 

jest dzisiejsza rozmowa i zapewnienia wysłuchane na sesji, z uwagi na okoliczność, że w dniu 

jutrzejszym upływa termin przewidziany przez przepisy Kodeksu postępowania 

administracyjnego na udzielenie odpowiedzi na wystosowane pismo. Wójt zaznaczył, że jeżeli 

jest to wystarczające nie będzie udzielał odpowiedzi i przystąpi do pracy w zakresie 

przygotowań mających na celu skonstruowanie stosownego projektu uchwały, która określi 
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zasady dotacji. Sprawa ta najprawdopodobniej będzie przedmiotem obrad sierpniowego 

posiedzenia Rady Gminy. 

 

Angelika Wagner wyjaśniła, że udzielona odpowiedź jest jak najbardziej satysfakcjonująca. 

 

Radny Paweł Lorens dopowiadając zaznaczył, że wystarczającym jest, aby odpowiedzi  

te zostały zaprotokołowane. Zaprotokołowanie stanowi pewność, że udzielono odpowiedzi. 

 

Odnośnie kolejnej kwestii Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec przedstawił pismo państwa 

Marty i Zdzisława Kuliga, którzy zwracając się do wójta i rady gminy wnoszą sprzeciw 

odnośnie usytuowania w pobliżu ich nieruchomości mieszkalnej progu zwalniającego w postaci 

wyniesionego przejścia dla pieszych, jak i lokalizacji samego przejścia dla pieszych. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że państwo Kuliga protestują, bowiem po prostu nie 

chcą mieć na drodze przed swoją posesją wyniesionego przejścia dla pieszych, takiego jakie 

wykonano przy Samorządowym Przedszkolu. Projekt przewiduje lokalizację przejścia dla 

pieszych w miejscu łączenia się chodnika po obu stronach jezdni.  

 

Następnie Wójt Gminy – Jan Omachel odczytał odpowiedź jaką udzielił na przedmiotowe 

pismo (pismo Wójta Gminy z dnia 27 maja 2015 r. – kserokopia w złączeniu). 

 

Ponadto Wójt poinformował, że ponownie przekazał sprawę do rozpatrzenia projektantowi, aby 

jeżeli istnieje możliwość przesunięcia ww. przejścia dla pieszych w zaprojektowanym miejscu 

przesunąć je w niezbędnym zakresie od posesji wnioskodawców. W przypadku, jeżeli 

możliwość przesunięcia przejścia nie będzie możliwa, będzie ono zrobione w tym właśnie 

miejscu, bo jest to warunek uzyskania dotacji przez projekt w ramach podniesienia 

bezpieczeństwa na drogach. Istnieje jedynie możliwość przesunięcia wyniesionego przejścia  

o parę metrów w jedną lub druga stronę.  

 

Radny Bolesław Pudłowski dopytał, czy istnieje miejsce gdzie nie ma posesji i przejście nie 

przeszkadzałoby żadnemu z mieszkańców, aby to właśnie przejście tam ulokować. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że takiego miejsca nie ma i faktycznie powstaje 

problem takiego przesunięcia. Wójt zapewnił, iż przejście to zostanie maksymalnie obniżone, 

aby przejazd przez nie odbywał się bez wstrząsów czy hałasu. 

 

Radny Bolesław Pudłowski wyjaśnił, że mówi to dlatego, aby przesunąć to przejście w miejsce 

gdzie nie ma żadnego zjazdu.  

 

Radny Wiesław Gomółka dopowiedział, że faktycznie przejście to wychodzi bardzo blisko 

zjazdu, stąd propozycja przesunięcia w jedną lub drugą stronę.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że nie da się przesunąć tego przejścia w inne miejsce, 

gdyż z jednej strony jest wjazd pana Wołejszy, z kolei z drugiej strony wjazd pana Józefczyka. 

 

Radny Wiesław Gomółka, zapytał o możliwość przesunięcia przejścia w miejsce, gdzie 

występuje puste pole. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że w tym miejscu znajduje się droga dojazdowa  

do posesji, gdzie planowana jest budowa budynku mieszkalnego. W miejscu tym wydzielona 
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jest droga poza ogrodzenie i w przypadku ulokowania tam przejścia dla pieszych, ktoś będzie 

wyjeżdżał z posesji dokładnie na nie. Projektant ma jeszcze raz przemyśleć lokalizację 

przejścia. Pewnym jest, że w okolicy tej przejście to będzie musiało powstać. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zaznaczył, iż w związku z tym, że pismo zostało 

również skierowane do Rady należy udzielić odpowiedzi. Przewodniczący zaproponował, aby 

udzielić odpowiedzi podobnej do tej udzielonej przez wójta, gdyż trudno jest w tym momencie 

wymyślić jakieś inne rozwiązanie. 

 

Pozostali radni nie zabrali głosu. 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec odczytał pisma gratulacyjne wystosowane  

z okazji 25-lecia samorządu terytorialnego skierowane od Marszałka Senatu Bogdana 

Borusewicza oraz Szefa Kancelarii Prezydenta RP (pisma w załączeniu). 

 

W kolejnym zagadnieniu Przewodniczący Rady przypomniał, że na sesji w dniu 31 marca Rada 

Gminy wystosowała apel dotyczący decyzji PGE Obrót S.A. w sprawie likwidacji od 1 stycznia 

2014 roku Biura Obsługi Klienta przy ul. Hutniczej 4. Przewodniczący poinformował,  

że przedmiotowy apel poparła m.in. Rada Gminy Jaśliska, Rada Miasta Krosna, Rada i Wójt 

Gminy Miejsce Pisatowe oraz Wójt Gminy Jasienicy Rosielnej wraz z poparciem udzielonym 

przez Radę.  

 

Dalej Przewodniczący Rady odczytał odpowiedź wystosowaną na apel przez PGE Obrót S.A., 

w której PGE informuje, że przywrócenie działalności zlikwidowanego Biura Obsługi Klienta 

w Krośnie nie jest obecnie planowane (pismo w załączeniu). 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec podkreślił konieczność udzielenia odpowiedzi na 

otrzymane pismo, bowiem stanowisko zajęte prze PGE Obrót S.A. jest niesatysfakcjonujące,  

a przedmiotowy apel został poparty przez ww. podmioty. 

 

Radny Edward Marszałek zaznaczył, że jest to próba zbycia, o czym należałoby poinformować 

media. 

 

Następnie radny Paweł Lorens zapytał, czy nie zasadnym byłoby przenieść orkiestrę dętą  

oraz klub seniora do budynku Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji. 

 

Radny Janusz Szmyd wyjaśnił, iż oczekiwanie na zagospodarowanie tego obiektu pod 

działalność sportowo-rekreacyjną było zbyt długie, a takie są właśnie potrzeby 

zagospodarowania tego budynku. Radny wyjaśnił, iż propozycja zagospodarowania obiektu 

obejmuje stworzenie młodzieżowej świetlicy sportowej, wzorem świetlicy działającej w szkole 

czy bibliotece. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, iż oczekuje na konkretne propozycje zagospodarowania 

obiektu przedstawione przez kierownika Przymusińskiego. Wójt zaakcentował, że budynek ten 

w całości przeznaczony jest pod potrzeby Gminnego Ośrodka Sportu  i Rekreacji. 

 

Radny Paweł Lorens przypomniał, iż na jednej z sesji Rady Gminy pojawiła się dyskusja 

odnośnie potrzeby utworzenia 4 oddziału w Samorządowym Przedszkolu w Krościenku 

Wyżnym.  
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Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że obecnie nie ma potrzeby utworzenia 

dodatkowego, 4 oddziału w Samorządowym Przedszkolu, gdyż przy ostatnim naborze nie było 

wystarczającej liczby dzieci, aby przynajmniej pomarzyć o utworzeniu takiego oddziału. Wójt 

wytłumaczył, że obowiązek przedszkolny 4-latków mógłby ewentualnie spowodować taką 

potrzebę. Zaznaczył, że na obecny rok arkusz organizacyjny Samorządowego Przedszkola 

został zatwierdzony na 3 oddziały. Nie było podstaw do tworzenia 4 oddziału, bowiem  

po przeprowadzonym naborze została 3 dzieci, które zostały przyporządkowane do tych  

3 oddziałów. Poinformował, że również w przyszłym roku nie jest planowane utworzenie 

dodatkowego oddziału. Wójt podkreślił, że w przypadku zaistnienia takiej potrzeby jest 

pozytywnie nastawiony do pomysłu utworzenia kolejnego oddziału, w szczególności patrząc 

na to pod kątem zapotrzebowania na taki oddział dla dzieci z gmin sąsiednich. 

 

Ad.18. 

 W ostatniej części posiedzenia, wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący 

Rady Gminy Krościenko Wyżne - Antoni Dębiec podziękował wszystkim obecnym za udział 

w posiedzeniu, a następnie zamknął posiedzenie VI sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołował: 

 Łukasz Lorens 

 

 

        PRZEWODNICZĄCY RADY 

         mgr Antoni Dębiec 

 


